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Suomen luonnon monimuotoisuuden suojelun ja kestävän käytön kansallisen strategian ja 

toimintaohjelman 2017–2021 toteutusta  ja seurantaa edistävän luonnon monimuotoisuuden 

kansainvälisten asioiden asiantuntijatyöryhmä 

 

Kokous #32 
 

Aika: Maanantai 25.1.2021, kello 11.00–13.00 
Paikka: Teams-etäkokous 
Läsnä: von Weissenberg Marina, ympäristöministeriö, puheenjohtaja 

Asikainen Anna-Rosa, Maa- ja metsätaloustuottajain Keskusliitto MTK ry 
Atula Roosa, ympäristöministeriö 
Auvinen Ari-Pekka, Suomen ympäristökeskus (poistui 12.30) 
Blankett Penina, ympäristöministeriö 
Haapala Henna, ympäristöministeriö (poistui 11.57, palasi 12.30) 
Juvonen Sanna-Kaisa, Metsähallitus 
Lohtander-Buckbee Katileena, Suomen ympäristökeskus 
Nieminen Tiina, Luonnonvarakeskus 
Niemivuo-Lahti Johanna, maa- ja metsätalousministeriö 
Niikkonen Kristiina, ympäristöministeriö (poistui 12.20) 
Pehu Tuula, maa- ja metsätalousministeriö 
Ruohonen-Lehto Marja, Suomen ympäristökeskus 
Turunen Olli, Suomen luonnonsuojeluliitto 
Pylvänäinen Marja, Suomen ympäristökeskus, sihteeri 

 

 
1. Skype-kokouksen avaus, osallistujien toteaminen ja edellisen kokouksen pöytäkirjan ja asialistan hy-
väksyminen 
 

Kokouksen puheenjohtaja Marina von Weissenberg avasi kokouksen kello 11.00. Asialista hyväksyttiin 
kokouksen työjärjestykseksi. 

 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja (kokous #31, 2.12.2020) muutoksitta. 
 

2. CBD valmistelut ja aikataulut kevät 2021 – notifikaatio 2021-005 ja PT PCY työjakosuunnitelma (liite 1) 
- Informal session in preparation for SBSTTA 24: 17–19 February and 24–26 February; 
- Informal session in preparation for SBI 3: 8–12 March and 14 March.  
https://www.cbd.int/meetings/SBSTTA-24 
https://www.cbd.int/meetings/SBI-03  
 
Suomen puheenvuoroja valmistellaan. Marina vetää Post 2020 -osion (Item 3).  SSTTA 24: ssa tär-
keintä on Post 2020 -indikaattoreiden käsittely. Terveysasiat jäävät käsittelemättä, sillä pohja-asia-
kirja ei ole valmis. SBI 3 -agendan priorisointia tehdään parhaillaan, sillä kaikkia asiakohtia ei voida 
käydä läpi, vaan osa jää ’byroon’ käsiteltäviksi. 
 
Informaaleissa virtuaalikokouksissa ei tehdä päätöksiä, eli ei tule tuloksia. Niissä esitetään ja käydään 
läpi puheenvuoroja sekä mielipiteitä. Kaikki asiakirjat lähetetään sihteeristöön ja ne tulevat verk-
koon. Teemasessiot kestävät aina 3 tuntia. Marina suosittelee, että kaikki seuraisivat kaikki sessiot, 
mutta varsinkin oman aihepiirinsä sessiot. (Kts. Portugalin taulukko, joka on jaettu).  
Notifikaatio, jossa ilmoittautumisohjeet on tullut. Siinä ei ole määritelty, kuinka monta henkilöä voi 
osallistua. Avauspuheenvuoroja ei pidetä, mutta alueellisten puheenvuorojen pitomahdollisuus on. 
Portugal EU-pj-maana voi pitää EU:n alueellisen puheenvuoron, joka voi olla 5 minuuttia pitkä.   
 
Virtuaalikokoukset alkavat kello 19.00 Montrealin aikaa, eli ne pidetään Suomen aikaa kello 14–17. 

 

https://www.cbd.int/meetings/SBSTTA-24
https://www.cbd.int/meetings/SBI-03


Pöytäkirja Kokous 32/2021 25.1.2021  
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

2 (3) 

3. WPIEI-kokous 12.1. ja yhteenveto ml. alustavat kommentit – (Marja ja Roosa) (liite 3) 
 

- Marja R-L kertoi: WPIEI Biodiversity -kokouksesta, johon osallistuivat Marja R-L ja Roosa A.  
28.1. ja 8.2. pidetään seuraavat WPIEI Biodiversity -kokoukset.  
- Portugal esitteli oman työohjelmansa.  
- WPIEI-kokouksessa käytiin läpi 15.12. ja 16.12. olleet webinaarit, jotka ovat nyt jo meneillään. Niissä 
ensin SBI-aiheita ja sitten SBSTTA-aiheita. Kerrottiin myös Bern-konsultaatiosta. On-line forum on 
vielä meneillään. SBSTTA-valmistelut käytiin myös läpi.  
- Portugal jatkaa keskusteluja ilmastonmuutoksesta. Komissio jatkaa bilateraaleja keskusteluja. 
Oli Food system summit -info ja One planet summit -info. 
- Marina näytti Suggested organization of work, eli SBSTTA 24 -agendan minuuttiaikataulun, joka ei 
ole vielä lopullinen. Käsiteltävät asiat: Post 2020, Synteettinen biologia, Riskien arviointi, Meriasiat,  
Maatalous, Vieraslajit, IPBES (Terveysasiaa ei käsitellä, mikä aika voidaan käyttää mahdollisesti mui-
hin aiheisiin) 
 

4. Vilmin kokous 13.–14.1.2021 Part III: SBSTTA24 IPBES & Post 2020 -seurantajärjestelmä (Suomen edus-
tajat Ari-Pekka A. ja Roosa A. raportoivat) (liite 4) 
 

Vilm on epävirallinen Euroopan alueellinen tieteellinen asiantuntijakokous SBSTTA 24 -asiakohtien 
käsittelyä varten. Käsittelyssä oli Indikaattorit. Suomesta mukana Roosa ja Ari-Pekka Post 2020  
-osassa. Marina oli ’byroon’ jäsenenä kuulolla. 
 
Roosa esitteli Vilmin kokousta 13.–14.1.2021. Kaksi asiakohtaa käsiteltiin: 1. Post 2020 ja Indikaatto-
rit ja 2. IPBES. Kohtaa 3. Terveys ei käsitelty. Keskusteltiin biodiversiteettikehikosta ja indikaattoreista 
ja indikaattoreita koskevasta suosituksesta. Kokonaisuus vaatii yksinkertaistamista, tavoitteiden pi-
täisi olla selkeämmin esillä ja indikaattoreiden pitäisi olla linjassa tavoitteiden kanssa.  
Headline-indikaattorit: Kriteereiden tuli olla selkeät ml. baseline. On priorisoitava joitakin indikaatto-
reita. Mikä on kokonaistavoite, viestinnällinen vai seurantaan liittyvä? 
 
Ari-Pekka kertoi, että headline-indikaattorit käsiteltiin tavoitteittain ja äänestettiin, siitä kuinka hy-
vinä niitä pidettiin, joten saatiin tulos saman tien. Tutut indikaattorit saivat ääniä. Äänestys oli uusi 
uusi käsittelytapa. 
Esimerkkejä:  
- Target 3. Lajien hoidolle, kantojen palautukselle ja suojelulle ei ole mittaria, ja esim. human-wildlife 
-konfliktille, jonka mittaaminen on vaikeaa, mikä on se määritelmä ylipäätään ja miten sitä voitaisiin 
mitata. 
- Target 4. Lajien kestävä käyttö, sitä on vaikeaa mitata, mutta siitä voisi löytyä mitattavaa. Käytön 
pitäisi olla myös turvallista, mutta miten se määritellään ja mitataan.  
 
- Hyvä oli, että Euroopan maiden näkemyksiä tuli esille, samoin Ruotsin saamelaiset saivat äänensä 
kuuluville.  
- Roosa kertoi puutteista: OECM, meriasiat heikosti esillä, ilmastonmuutosindikaattorit hajallaan, pe-
rinnetietoa koskevat indikaattorit myös hajallaan.  
- Monitorointi pitää voida päivittää. YK:n tilastokeskus pitäisi saada tähän mukaan. Kansalliset tilasto-
keskukset paremmin mukaan. Suomen Tilastokeskuksella on resurssipulaa, mutta Ari-Pekka ja Ma-
rina ovat olleet yhteydessä Tilastokeskukseen.  
- Marina on pyytänyt Ari-Pekkaa ja Petteri Vihervaaraa pitämään SYKEn johdolla indikaattoreiden lä-
pikäyntitilaisuuden.  
 
- Sanna-Kaisa J. kertoi, että Metsähallituksen järjestäytyy jatkossa biodiversiteettiasioissa paremmin. 
Luontopalveluihin on perustettu biodiversiteettiryhmä, mm. koska kansallisen BD-strategian ja toi-
mintaohjelman tekeminen on aluillaan. Luontopalvelut on mielellään mukana myös indikaattori-
työssä. 
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- Marina näytti IPBES Orientation lines Item 8: Marina selitti prosessin ja kävi läpi suosituksia ja kom-
mentit niihin. Marina totesi, että SBSTTAn pitää saada hyödyt IPBESin työstä. 

 
5. Webinaarit 12.1., 19.1. Post 2020 -kehys & ilmasto jne. (liite 2) 
 

Kaikki voivat osallistua näihin webinaareihin. Asiakirjoja esitellään ja voi kommentoida ja keskustella. 
Marina kannusti osallistumaan. 
https://www.cbd.int/article/briefing-webinars-sbstta-24-sbi-3  

 
6. WPIEI-kokous 28.1. ja siihen valmistautuminen 
 

Marina esitteli tulevan WPIEI-kokouksen asialistan. 
Linkki https://data.consilium.europa.eu/doc/document/CM-1304-2021-INIT/en/pdf  

 
7. IUCN Maailmankongressin valmistautuminen 3.–11.9.2021 ja e-äänestykset 27.1. alkaen 
https://www.iucncongress2020.org/ 
 

- Hallinnolliset äänestykset alkavat 27.1.2021. Presidenttiydestä ei äänestetä.  
- Euroopalla oma valmistelukokous. Esim. esitys alueellisen IUCN-komitean perustamisesta. 
- UM on lisännyt tukea IUCN:lle 300 000 €  600 000 €. 
- Kansallinen IUCN-komitean Biodiversiteettiteko-kilpailuun on tullut 14 esitystä palkinnonsaajiksi. 
1.2.2021 on seuraava kansallinen kokous, jossa mm. valitaan voittajat. 
- Suomi tukee Luontopohjaiset ratkaisut -standardia ja -määritelmää, eikä haluta EU:n tuovan omaa 
määritelmäänsä.  
- Biodiversiteettisopimuksen, ilmastosopimuksen ja aavikoitumissopimuksen yhteiskokous on tulossa 
joulukuussa 2021.  
- Kysyttiin, mikä on Food Summit. Johanna N-L eikä Tuula Pehu MMM ottavat selvää ja briiffaavat. 

 
8. Muut ajankohtaiset kansainväliset biodiversiteettiasiat ja EU-työ 
 

”Luonnon monimuotoisuus kestävän kehityksen mahdollistajana – miksi biodiversiteetin turvaami-
nen on tärkeää myös Suomen kehityspolitiikassa?” -julkaisutilaisuus 22.1.2021. Todettiin, että oli 
hieno tilaisuus. Onneksi olkoon UM, onnittelee Marina. 
Julkaisu https://www.kehityspoliittinentoimikunta.fi/ 
 
Leader’s Pledge for Nature – United to Reverse Biodiversity Loss 2030 for Sustainable Development 
https://www.leaderspledgefornature.org/  
https://www.cbd.int/article/leaders-pledge-for-nature  
 

9. Seuraava kokous ja etäkokouksen päättäminen 
 
maanantai 1.3.2021 kello 10–12 
torstai 22.4.2021 kello 9–11 
Puheenjohtaja päätti Teams-kokouksen kello 12.45 

 
 
 
Puheenjohtaja  Marina von Weissenberg, ympäristöministeriö 
 
 
Sihteeri  Marja Pylvänäinen, Suomen ympäristökeskus 
 
Jakelu: Työryhmän puheenjohtaja, jäsenet, sihteeri ja pysyvät asiantuntijat.  

https://www.cbd.int/article/briefing-webinars-sbstta-24-sbi-3
https://data.consilium.europa.eu/doc/document/CM-1304-2021-INIT/en/pdf
https://www.iucncongress2020.org/
https://www.kehityspoliittinentoimikunta.fi/
https://www.leaderspledgefornature.org/
https://www.cbd.int/article/leaders-pledge-for-nature

